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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Agrárminisztériumot vezető miniszterhez

,,Milyen stratégiával rendelkezik a tárca az egyre súlyosabb aszályt illetően?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az idei aszályt legjobban talán a Szabadság-hídnál található Ínség-szikla felbukkanásával

lehet jellemezni, amely csak valóban a hosszantartó szárazságok idején mutatja meg magát. A

nyár a megszokottnál - és talán a vártnál is - jóval csapadékszegényebb volt, amely komoly

problémákat okozott a mezőgazdaságban. A problémákat persze lehetne enyhíteni, ha az

elmúlt évtizedek kormányai nagyobb figyelmet fordítottak volna az öntözéses területek

növelésére, a meglévő csatornarendszerek és víztározók üzem behelyezésére, karbantartására,

illetve azok bővítésére. Annál is inkább fontos lenne ez a feladat, mert egyre kézzelfoghatóbb

a globális felmelegedés hazánkra gyakorolt hatása. Egyes becslések szerint 5-10 éven belül

már hivatalosan is mediterrán éghajlatú ország lehetünk, ezt pedig a mezőgazdasági

képességeink a jelenlegi állás szerint nem fogják tudni megfelelően kezelni. Az öntözhető

területek növelése létkérdés. Ha bármilyen formában is hosszútávon gondolkodik még a

Kormány a mezőgazdaság· teljesítőképességének növelésében, akkor rohamtempóban kell



megkezdeni az ehhez szükséges infrastruktúra kiépítését és a törvényi háttér konszolidálását!

Gondoljunk csak arra, hogy gyakorlatilag lehetetlen vízjogi engedélyhez jutni, mivel a

procedúra évekig elhúzódik és óriási költségekkel jár. Hazánkban az öntözött területek mérete

2016-ban 121 ezer hektár volt, ami azt jelenti, hogy a mezőgazdasági területeink csupán 2

(!!!) százalékát öntözzük. Az uniós átlag közel 9 százalék.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mit kíván tenni a tárca az

aszálykárok enyhítése érdekében?

Milyen stratégia mentén kívánják növelni az öntözhető területek számát?

Számíthatnak-e segítségre az érintett gazdák?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. szeptember 11.
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